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Sisekaitseakadeemia kadetid: Närvi

V iime Sisekaitseakadeemia 
Narva," seisab Keskerakon- 
na, Sotsiaaldemokraatliku 

erakonna ning Isamaa ja Res Pub- 
lica Liidu koalitsioonilepingus. Si
sekaitseakadeemia kolimist on va
litsus arutanud aastaid, aga kunagi 
varem pole see otsus nii kindlasõna- 
liselt lepingusse jõudnud.Tundub,et 
seekord pole mingit kahtlust.Tehak- 
se lõpuks ära!

Noored lahkuvad Ida-Virumaalt, 
kuritegevus kasvab, iga kümne ve
nelase kohta elab siin kolm eestlast. 
„Ida-Virumaa probleem" vajab la
hendust.

Sisekaitseakadeemia Tallinnas 
asuv õppekompleks lcolitalcs Narva, 
jättes Väike-Maarja ja Paikuse õp
pekeskused praegustele asukohta
dele. Narva koliks sadu tulevasi po
litseinikke, piirivalvureid, päästjaid 
ning maksu- ja tolliametnikke ning 
see elavdaks majandust ja tooks Ees
ti ühte suuremasse linna uut elu.

Ainult et Sisekaitseakadeemia 
õppejõud ja tudengid pole nõus ko
lima. Koolis kurdetakse, et neid on 
tõmmatud poliitiliste tormituulte 
keskele - plaan on segane ja kasutu.

Lisaks tülitsevad m inisteeriu
mid omavahel. Siseministeeriumi 
ametnikud on nördinud, et justiits
ministeerium oma nina nende hal
dusalasse topib, sest justiitsminis
teeriumi alla kuulub vaid üks nel
jast kolledžist - Justiitskolledž. Jus
tiitsministeeriumist aga öeldakse, 
et kui otsus on koalitsioonilepin
gus, siis tuleb see täide viia.

Priit Kama: politseinikud 
õppigu seal, kus on kõige 
rohkem kuritegevust
Üks väheseid, kes kolimise eest vap
ralt seista julgeb, on justiitsminis
teerium i vanglate osakonna ase
kantsler Priit Kama. Mees, kes on 
Ida-Virumaa probleemid oma süda
measjaks võtnud ja kelle eestistami
se missiooni kõige säravamaks pär
liks võiks saada Sisekaitseakadee
mia kolimine.Ta lõi 2008. aastal Jõh
v i Viru vangla.

Kama on kindla käega jäärapäi
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ne juht, kes ei anna grammikestki 
järele. On tema arvamus ja on vale 
arvamus.Ta annab pikki ja segaseid 
põhjendusi, miks Sisekaitseakadee
mia kolimine Narva oleks parim la
hendus: „Paljud ametnikud ei oska 
Ida-Virumaal eesti keelt, mis tähen
dab, et nad ei saa osaleda täiendus
õppes, lugeda seadusi ning eesti
keelse paberitöö peavad keelt tund
vad kolleegid nende eest ära tege
ma. Ida-Viru inimesed peavad see
tõttu leppima kehvema avaliku tee
nusega." See vähendab riigi suhtes

Sisekaitseakadeemia on tõmmatud poliitiliste mängude 
keskele. Ministeeriumide ametnikud tülis, tudengid segaduses. 
Veebruaris Sisekaitseakadeemia kadettide seas korraldatud 
küsitlusest selgub, et nemad ei taha Narvasse kolida,
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KAS POOLDAD 
SISEKAITSEAKADEEMIA 
KOLIMIST NARVA?
Osakaal kadettide vastustest %

KÜSITLUS: Enamik (87%) 
Sisekaitseakadeemia kadette Narva 
kolimist ei poolda.

2017 veebruaris Sisekaitseakadeemia 
poolt läbiviidud küsitlus.

KAS OLEKSID VALMIS 
JÄTKAMA KOOSSEISUVÄLISE 
ÕPPEJÕUNA, KUI 
SISEKAITSEAKADEEMIA KOLIB 
IDA-VIRUMAALE?
OsakaaL koosseisuväliste õppejõude 
vastustest %

ei ole kindlasti nõus 

pigem ei ole nõus 

ei tea, raske öelda 

pigem olen nõus 

olen nõus
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KAS OLETE VALMIS TÖÖTAMA SISEKAITSEAKADEEMIAS, 
KUI KOGU AKADEEMIA KOLITAKSE IDA-VIRUMAALE?

Osakaal admi- 
nistratiivtöötaja- 
te vastustest %

Osakaal korra
liste õppejõudu
de vastustest %

Osakaal koossei
suliste töötajate 
vastustest kokku %

ei ole kindlasti nõus 72,4 56,8 65,2

pigem ei ole nõus 16,1 21,6 18,6

ei tea, raske öelda 5,7 9,5 7,5

pigem olen nõus 3,5 8,1 5,6

olen nõus 2,3 4,1 3,1
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on kaugel!
usaldust ja võib saada julgeoleku
riskiks.

Lisaks, politsein ikud peaksid 
Kama arvates õppima kuritegevuse 
ennetamist just seal, kus seda kõige 
enam esineb.

Kama ütleb Ekspressile, et võ it
lus Sisekaitseakadeemia kolimise 
pärast on „praktilise kalkuleerimise 
küsimus" ja et emotsioonidega pole 
siin m idagi pistm ist. Tal puudub 
isiklik seos Ida-Virumaaga.

Nüüd ongi nii, et ühel pool võit
leb Kama kooli kolimise eest, teisel 
pool seisavad Sisekaitseakadeemia 
õppejõud, kadetid, ja isegi siseminis
teerium. Tundub nagu võitlus tuu
leveskitega, aga Kama ei jäta jonni.

Esmaspäeval avaldatud põhjalik 
analüüs oli kolimise suhtes kriitili
ne. Täpsustatud materjalide etteval
mistamiseks moodustati töörühm, 
kuhu kuulusid lisaks siseministee
riumi ja Sisekaitseakadeemia esin
dajatele kantslerid justiitsministee
riumist, rahandusministeeriumist 
ning haridus- ja teadusministee- 
riumist, lisaks Riigi Kinnisvara ASi 
esinda ja. Analüüs näitas, et kooli ra

jamisega Narva kaasneksid tohutud 
kulutused, halveneks õppekvaliteet 
ning nii õppurid kui ka töötajad või
vad saada Vene luure sihtmärkideks.

Kama ei olnud kokkuvõtetega 
nõus ja kirjutas koos teiste justiits
ministeeriumi ametnikega kuuele

Kelle idee oli 
Sisekaitseakadeemia 
kolimine koalitsiooni
lepingusse kirjutada, ei 
ole teada. IRLi poliitikud 
süüdistavad sotsiaalde
mokraate, sotsiaalde
mokraadid aga IRLi ja 
keskerakondlasi.

leheküljele oma nägemuse ja lisas 
sellele raportile.Ta seletab imetlus
väärse põhjalikkusega, kuidas Sise
kaitseakadeemia siiski kolida saaks 
ja kes sellest võidaksid. Milliste koo
lide basseine saaks kasutada ja kui
das leiaks õppejõude.
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MIDA ARVAVAD 
SISEAKADEEMIA KOLIMISEST 
NARVAKAD?
•  Peaks kolima:
Kohalik aktivist ja sportlane, üks 
Narva mõjukamaid inimesi Vladimir 
Všivtsev loodab, et akadeemia ko
limisega läheb Narvas elu huvita
vamaks. „Kindlasti leiame ühiste
gevust!" ütleb Všivtsev, kes korral
daks sportlikele kadettidele hea mee
lega spordivõistlusi ja -üritusi. Kolimi
se üle rõõmustaks ka üks popimaid 
narvakaid, lasteaia direktor Heli 
Adamovitš. „See toob kaasa palju 
muid vajadusi: lastaeaiakohti, üüri
kortereid!" Eriti veel selline soliid
ne asutus nagu Sisekaitseakadeemia 
-ja  otse ääremaale! Tulevad noored, 
tuleb elu. „Meil on Narvas väga kenasid 
neidusid, keda nad näeksid!"

•  Ei peaks kolima:
„Siseakadeemia ei peaks kolima!" ütleb Ants Liimets, 

Narva linnasekretär ja Narva 
ti Seltsi esimees. „Üldsegi mitte!"

Akadeemia ei too Narva eesti
keelset rahvast. „Tohoh hullu, kas 
siis pole targemat kohta, kuhu seda 
paigutada?" Õigem oleks piirkon
da tuua uusi töökohti. Kooli on liht

ne kolida, koolile antakse käsk ja ta 
astuma hakkama. Aga see ei tä

henda, et tuleks kvaliteet, arvab Liimets. 
„Meil oleks siia Narva parem teatrit ja kontserdimaja vaja."

Marek Link: Narvasse piisab 
praktikabaasist!
Sisekaitseakadeemia juhtide arvates 
on nende kool aga jäänud poliitilis
te tormituulte keskele.

„Kas Sisekaitseakadeemia koli
mine on poliitiline samm või seotud 
hariduse kvaliteediga?" küsib Sise
kaitseakadeemia arendusprorektor 
Marek Link. Hariduse kvaliteeti see 
samm tema sõnul ei paranda. Lin
gi arvates piisaks pralctikabaasi loo
misest piirilinna. Seal saaks töötajad 
ja kadetid treenida ja täienduskooli
tust. See oleks hea kompromiss.

Aga vastutust ei ole nõus keegi 
võtma. Isegi seda, kelle idee oli Si
sekaitseakadeemia kolim ine koa
litsioonilepingusse kirjutada, ei ole 
teada. IRLi poliitikud süüdistavad 
sotsiaaldemokraate, sotsiaaldemo
kraadid aga IRLi ja keskerakondlasi.

Siseminister, sotsiaaldemokraat 
Andres Anvelt toetaks Sisekaitse
akadeemia kolim ist vaid siis, kui 
selleks on eraldatud piisavalt raha. 
Praegu pole selge, kes kooli kolimise 
kinni maksaks. Esmaspäeval avalda
tud analüüsist selgub, et see läheks 
maksma 53,3 miljonit eurot.

Kõige suurem takistus ongi see, 
et kadetid ja õppejõud ei ole nõus 
Narva kolima.

See pole Kama arvates prob
leem. Kui ei taha Narva kolida, võ-
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TALLINNA JA NARVA ÕPPEKESKUSE RAJAMISE VÕRDLEV AJAKAVA
raha taotlemine f l f l  arhitektuurivõistlus ja projekteerimine j|jj| hanked detailplaneering
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KÄIMASOLEV ARENDUS: Sisekaitseakadeemia renoveeritud peamaja jääks Tallinna.

SEE AJAKAVA VÕRDLEB KAHTE STSENAARIUMI: Mis saaks siis, kui SKA (Sisekaitseakadeemia) koliks Narva, ja siis, kui see jääks Tallinna, nagu algul planeeritud. Juba on renoveerimise tööd ka 
pihta hakanud (nagu ajakavast näha). Narva kolimine aga peataks need tööd. Nii, et kui SKA-l lastaks toimetada esimese versiooni kohaselt, oleks Euroopa tänapäevaseim sisejulgeoleku ja turvalisuse 
haridust pakkuv hoone valmis 2018. aasta lõpuks. Kui läheb Narva kolimiseks, siis saaks õppekompleks valmis 2021. aasta lõpuks.
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tarne uued - õppejõud peaksidki va
hetuma.

Valitsuskabineti arutelule võe
takse teema eeldatavasti märtsi tei
ses pooles.

Veebruaris korraldas Sisekaitsea
kadeemia tudengite esindaja kadet
tide seas küsitluse, millest selgus, et 
87 protsenti vastanutest (vastas 223 
kadetti 955st) ei poolda Sisekaitse
akadeemia kolimist Narva.

Kolimise poolt oli argumente vä
hem. Näiteks arvas üks maapiirkon
nast pärit kadett, et ääremaastumist 
tuleks pidurdada ja riigiasutuste ha
jutamine üle Eesti oleks üks lahen
dus.

Põhjused, miks tudengid 
kolimise vastu on:
1) Tase langeb, õppejõud pole nõus 
Narva kolima.

Kes meid seal õpetama hakka
vad, kui hetkel oma ala spetsialis
tid keelduvad sinna kolimast, küsi

vad kadetid. „Kindel on, et tase lan
geb kolinal."

2) Kolimine ei tagaks julgeolekut.
Kolimise poolt kõnelejad on öel

nud, et kui Sisekaitseakadeemia 
asuks kohe piiri ääres, suurendaks 
see Eesti riig i julgeolekut. Paljud 
kadetid arvavad vastupidist. „Minu 
arusaamist mööda vajavad idavi- 
rulased pigem tasuvaid, stabiilseid 
töökohti, et oleks tagatud nende sot
siaalne julgeolek." Õppurid paku
vad, et parem elujärg seob inimesi 
rohkem Eesti riigiga kui mõne õppe
asutuse paiknemine Ida-Virumaal.

„Nagu  peaks S isekaitseaka
deemia kadetid sõja korral vastu 
astuma Vene vägedele!" imestab ka
dett. „Meile õpetatavad ained ei hõl
ma riigi kaitset. Selleks on ajateenis
tus."

Kool on kinnine territoorium , 
vastavad paljud. Ühe koolimaja too
mine Narva ei muudaks midagi. Ega 
sellepärast end keegi turvalisemalt 
tundma ei hakka.

3) Narva on kaugel.

„Äkki koliks hoopis valitsuse 
Narva ja vaataks, kuidas neile meel
dib seal ja kuidas neil seal minema 
hakkab," pakub üks tudeng. Öeldak
se, et paljud kadetid laidavad selle 
mõtte maha ning isegi on ähvarda
nud kooli pooleli jätta! Mis sest, et 
siis läheks kaotsi ka stipendium.

„See oleks Sisekaitseakadeemia 
surm," põrutab üks kadett.

4) Narvas poleks vabal ajal mida
gi teha.

Kadetid kurdavad, et Narvas 
puudub peaaegu täielikult vaba aja 
veetm ise võimalus. Nad tunnista
vad, et poleks sellesse kooli astu
nud, kui Sisekaitseakadeemia oleks 
juba Narvas tegutsenud. Tallinnas 
on rohkem võimalusi end arendada.

Lisaks on pealinnas asuv õppe
kompleks väga hea koha peal - 
eemal linna suuremast mürast-kä- 
rast,terviserajad ligidal, ilus loodus 
ümberringi.

5) Läbimõtlemata otsus.
„Tegemist on äärmiselt mahu

ka ja m õttetu tegevusega, mis la

seb tuulde suure hulga kasutatud 
raha, mida Justiitsministeeriumi 
kantsleril tundub küllalt olevat," 
arvab üks kadett. Puudub selge 
plaan, kurdetakse. Kuidas see kin
nine asutus peaks aitama Narvas 
võ i Ida-Virumaal elu arendada? 
„Kolm kokatädi saavad töökohad, 
see on ka kõik."

Kadetid rõhutavad, et riik peaks 
idavirumaalastel aitama end roh
kem eestlastena tunda, aga jõuga 
seda ei saavuta: „Käsu peale ei saa 
armastada."

6) Selle raha eest saaks palju 
enamat.

Pakutakse, et kolimiseks mõel
dud raha eest võiks hoopis Narva 
linnakeskkonda arendada, uusi töö
kohti ja vaba aja veetmise võimalu
si luua.

Näiteks võiks tudengite arvates 
rajada lasteaedu, ujulaid, tehnopar- 
lce. «Sisekaitseakadeemia rajamine 
tundub täiesti jabur," lisab üks ka
dett. «Arvan, et pärast kolimist ka
dettide arv kohe väheneb."


